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A székelyudvarhelyi Fodor Emese 19 éves volt, amikor benevezett egy triatlon-versenyre a
zeteváraljai víztározónál – akkoriban eszébe nem jutott, hogy triatlonozzon, csupán
kerékpározni szeretett. Azt megelőzően kézilabdázó volt, de a kilencvenes évek közepén a női
kézilabdázás éppen haldoklott Székelyudvarhelyen, ilyen téren nem volt perspektíva az ifjú
sportoló előtt. A három próbát kiválóan teljesítette, s ahogy manapság visszaemlékszik, az a
győzelem nagyon sok erőt adott és nagyon messzire vitte. Azóta a teljesítménye alapján profivá
érett, s ha a férfiak között vannak ún. iron man-ek, amit triatlonban vagy más sportágakban
vívtak ki maguknak, akkor Emesére is illik az iron lady kifejezés.
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„Akkoriban nem is gondolkodtam nagyon, indultam a következő versenyre. Gyerekkéntálmodtam azt, hogy állok a dobogó legfelső fokán és éneklem azt a himnuszt, amit magyarembernek énekelni kell" – emlékszik vissza a 38 éves triatlonista és terepkerékpározó, aki egyegyszerű női biciklivel vett részt a legelső versenyén.  

Azt ma már tudja, hogy manapság esélye nem lenne egy megfelelő kerékpár nélkül azországos és nemzetközi versenyeken részt venni – ez a sportág is, akárcsak a többi, hatalmasfejlődésen ment keresztül az elmúlt húsz év alatt.  Fodor Emese elsősorban terepkerékpáros, de gyakran triatlonozik – mint mondja, a triatlonbansosem tudod, hogy mi lesz a vége – a három próbán, az úszáson, a kerékpározáson és afutáson folyamatosan küzdeni kell, mert a versenyzők képességei, erősségei és gyengeségeiváltozók: van, aki futásban jó, más kerékpározásban, a harmadik úszásban vagy fordítva.  
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Emese az évnek majdnem minden hétvégéjén versenyezni van az ország különbözőtelepülésein, ahol egyre több leigazolt versenyző tűnik fel, ám a romániai versenyzők közül, aszakágban a félprofik száma mindössze tíz alatt van – az országos bajnokok sem ebből élnek.  

Triatlonban egy hétszakaszos körversenyből áll a román bajnokság – ahhoz, hogy a sportolóeredményeit jegyezzék, legalább öt versenyen kell részt vennie ezek közül, a helyezésekalapján lehet pontokat gyűjteni.  
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Fodor Emese tavaly országos bajnok lett terep-triatlon és maraton szakágban is, idén viszontkiesett a harmadik futamnál a bajnokságból, mert technikai probléma adódott a biciklijén – dekét tereptriatlon-versenyen, egy fél-Ironman triatlonon és nyolc hegyikerékpár-maratonon álltdobogóra az idén.  

A terepkerékpárban – más néven maratonozásban – még több verseny van, mint Emeseelmondta, mindig azokra a versenyekre megy, ahol jó a szervezés, illetve magas a résztvevőkés a nézők száma. Sokszor nyolcvan, száz vagy százhúsz kilométeres távokon szokottversenyezni. Idén nem volt külföldön, de az elmúlt években magyarországi és ausztriaimegmérettetésen is részt vett, utóbbin nyolcadik lett.  A majd húsz éves versenyzői karrier alatt rengeteg érmet, bajnoki címet és helyezést szerzett.Jelenleg az ország egyik legerősebb klubjában versenyez, a NoMad Merida CST csapatában.  
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„Voltak nagy pillanataim, például az idén az ún. fél Ironman Fogarason, amit nagyon nagyelőnnyel nyertem meg." – mondja Emese, aki a kudarcait sem felejti el. Örvendetesnek tartjaazt, hogy Székelyudvarhelyen és a környéken egyre többen futnak, úsznak és kerékpároznak –az utóbbi években szerinte érezhetően megnőtt a lelkes amatőr futók és kerékpározók száma.  Jövőre ismét nekivág az országos bajnokságnak, de meghívásos versenyek is lesznek – azegyik legnagyobb kihívás lesz számára a nagyváradi fél Ironman verseny (X-men) teljesítése.Erre a nemzetközi megmérettetésre évek óta készül, de különböző okok miatt egyszer semtudott eljutni, 2016-ban mindenképpen ott akar lenni a startnál.  Fodor Emesével nemrég az Erdélyi Magyar Televízió is készített beszélgetést, ezt itt lehetmegtekinteni.
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https://www.youtube.com/watch?v=7ZbOO1nJ7NM
https://www.youtube.com/watch?v=7ZbOO1nJ7NM

